朝陽科技大學 095學年度第2學期教學大綱 Economics 經濟學

當期課號	3214	Course Number	3214
授課教師	許可達	Instructor	HSU,KER TAH
中文課名	經濟學	Course Name	Economics
開課單位	保險金融管理系(四進)—A	Department	
修習別	必修	Required/Elective	Required
學分數	3	Credits	3
課程目標	1. 提供經濟學的基礎知識 2. 具備基本市場供需均衡分析之能力 3. 學習符合經濟學要求之邏輯與嚴謹 的思考方式 4. 具備對政府經濟政策之基本判斷分 析能力	Objectives	1. Providing basic knowledge of economics. 2. Enabling students to have analysis ability of basic supply/demand balance in markets. 3. Learning logics and exact thinking methods in compliance with economics requirements. 4. Able to have basic judgment of government's economic policies.
教材	毛慶生等八人 經濟學 下冊 四版 華泰 書局 Hall, Rober E. and Lieberman, Marc, Economics, Principles and Applicatoins Taylor, Economics	Teaching Materials	
成績評量方式	出席狀況 考試與作業 平時 40% 期中考 30% 期末考 30%	Grading	Homework 30% Midterm Exam 30% Final Exam 40%
教師網頁	-		
教學內容	國民所得之衡量 古典模型 簡單凱因斯模型 IS-LM模型 總合供需求模型 總負膨脹與失業 景氣循環 經濟成長	Syllabus	The Measurement of Income The Classical Model The Simple Keynesian Theory The IS-LM Model The Aggregate Demand and Supply Model Inflation and Unemployment The Theory of Economic Growth

尊重智慧財產權,請勿非法影印。